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REVISTA PRESEI 
 

 Guvernul va adopta astăzi Ordonanţa de Urgenţă privind situaţia salariilor bugetarilor angajaţi part-time 
Guvernul va adopta, în şedinţa de joi, Ordonanţa de Urgenţă privind situaţia salariilor bugetarilor angajaţi part-
time, ale căror venituri sunt mai mici decât contribuţiile. 
„Întrucât în sectorul bugetar sunt angajaţi part-time pe ocupaţii cum ar fi femei de serviciu, contabili, profesori 
etc., s-a luat decizia ca ministerele de resort să încerce întregirea normei la 8 ore, să constate dacă vreunul dintre 
aceşti angajaţi poate fi încadrat la excepţiile din OUG 79/2017. De asemenea, în proxima şedinţă de Guvern, 
pentru cei care nu se încadrează în aceste condiţii, va fi emisă o Ordonanţă de Urgenţă”, a declarat, marţi, 
ministrul Muncii, făcând referire la situaţia bugetarilor angajaţi part-time, ale căror venituri sunt mai mici decât 
contribuţiile la stat. 
Potrivit ministrului, Consiliul Economic şi Social (CES) nu ar fi pus ordonanţa pe ordinea pe zi la ultima şedinţă. 
"Din păcate, de la Consiliul Economic şi Social ne-a venit o veste proastă, pe care nu am reuşit să o înţelegem. Deşi 
sindicatele au cerut în ultimele zile să găsim o soluţie să rezolvăm această problemă şi am întocmit această 
ordonanţă, astăzi (marţi-n.r.) CES nu a pus-o pe ordinea de zi. Reprezentanţi ai sindicatelor au votat să nu fie pusă 
pe ordinea de zi. Mă face să mă gândesc dacă aceşti reprezentanţi chiar îi reprezintă pe salariaţi", a arătat 
ministrul Muncii. 
De asemenea, Lia Olguţa Vasilescu a mai declarat că angajaţii part-time, în marea lor majoritate, lucrau 8 ore, dar 
erau pontaţi cu două sau patru ore, ceea ce le afecta cuantumul drepturilor la pensie. 
„Legea salarizării nu afectează sub nicio formă drepturile salariale ale acestora. Dar în OUG nr. 79/2017 s-a stabilit 
că angajaţii plătesc contribuţii la nivelul salariului minim”, mai susţinea ministrul Muncii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Carmen Dan: Poliţia Română va prezenta, în două săptămâni, soluţii legate de programul de lucru/ Sporul de 
40% pentru poliţişti nu s-a tăiat, el nu mai este legal 
Ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, a anunţat, miercuri, într-o conferinţă de presă, că Poliţia Română va 
prezenta în maximum două săptămâni soluţii cu privire la programul de lucru al poliţiştilor, pentru a nu mai fi 
nevoie să fie chemaţi oameni de acasă şi să asigure totuşi continuitatea. 
„Am fixat un termen de maxim două săptămâni pentru ca Poliţia Română să prezinte soluţii privind organizarea 
programului de lucru, astfel încât să asigure respectarea obligaţiei continuităţii serviciului poliţienesc, dar şi 
respectarea timpului liber necesar recuperării poliţiştilor după serviciu. Orice variantă de organizare a serviciului 
va avea ca prioritate siguranţa cetăţeanului”, a declarat Carmen Dan. 
Ea a făcut apel la cei care au transmis în spaţiul public mesaje potrivit cărora poliţiştii vor lucra numai între orele 
8.00 şi 16.00. 
„Au fost transmise în spaţiul public mesaje iresponsabile, conform cărora poliţiştii vor lucra numai în intervalul 
8.00-16.00, în afara acestui program cetăţenii neavând siguranţa pe care Poliţia Română este obligată să o 
asigure. Astfel de abordări prin care unele persoane vor să se evidenţieze în spaţiul publică riscă transmiterea 
unei stări de panică pentru populaţie. Fac un apel la responsabilitate din partea acestor persoane, indiferent de 
statutul lor”, a afirmat ministrul de Interne. 
Ministrul de Interne: Sporul de 40% pentru poliţişti nu s-a tăiat, el nu mai este legal 
Ministrul de Interne, Carmen Dan, a declarat, miercuri, că sporul de 40% de care au beneficiat în 2017 aproape 
8.000 de poliţişti nu a fost tăiat, ci a fost valabil, potrivit legii, doar până în decembrie 2017, iar interpretarea 
dispariţiei acestuia ca o tăiere a salariilor este „o manipulare”. 
Interpretarea încetării de drept a aplicării acestui spor ca fiind o tăiere a salariilor, cauzată de aplicarea legii 
salarizării, este de fapt o manipulare. Acest spor nu a fost tăiat. El a fost acordat ca măsură fiscal-bugetară 
temporară până la 31 decembrie 2017. În acest moment, nu mai există baza legală pentru acordarea sa. De acest 
spor de 40% pentru perioada cât poliţiştii stăteau acasă dar ar fi putut fi chemaţi la muncă au beneficiat 
aproximativ 8.000 de poliţişti, din cei 127.000 de angajaţi ai ministerului. Acest spor s-a decis printr-un 
amendament susţinut în Parlament cu ocazia adoptării Legii de aprobare a ordonanţei nr 9/2017 privind unele 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
măsuri bugetare în anul 2017, fiind valabil, evident, doar pentru anul trecut. Deci nu a fost introdus prin legea 
salarizării”, a afirmat Carmen Dan, într-o conferinţă de presă susţinută la sediul MAI. 
Ministrul de Interne a subliniat faptul că salariile poliţiştilor au crescut cu 10% anul trecut, iar începând cu 2018 s-
a mai efectuat o creştere de 3-4% la salariul net. Prin urmare, venitul net al unui poliţist debutant depăşeşte 3.000 
de lei, în această sumă incluzând salariul propriu-zis, norma de hrană, norma de echipament, dar şi alte sporuri. 
„În anul 2017, potrivit măsurilor fiscal-bugetare adoptate, salariile poliţiştilor au crescut cu 10%, iar cele ale 
militarilor şi ale personalului civil cu 15%. De la 1 ianuarie 2018, se mai adaugă o creştere în medie de 3 - 4% la 
salariul net. Cel mai mic salariu din poliţie, cel al unui agent debutant, a crescut în anul 2017 cu 29,3%. Dacă în 
decembrie 2016 salariul minim net al unui agent era de 1.373 de lei, acum este de 1.776 de lei. La acest salariu se 
adaugă în medie 990 lei norma de hrană, 250 lei norma de echipament şi, după caz, alte sporuri în funcţie de 
condiţiile de muncă. Adunând aceste sume, rezultă că în acest moment venitul minim net al unui agent debutant 
este de cel puţin 3.000 de lei, fără a mai pune la socoteală drepturile pentru ture de noapte sau pentru munca în 
zilele libere sau de sărbători legale”, a explicat ea. 
Carmen Dan a adăugat că nu toţi poliţiştii beneficiau de sporul de 40%, fapt ce i-a nemulţumit pe aceştia şi i-a 
determinat „să stea acasă decât să vină la serviciu”. De aceea, anul acesta, 28.000 de poliţişti vor avea diverse 
sporuri majorate, care se vor regăsi în salariile din luna martie. 
„Începând din luna februarie 2018, 3.000 de poliţişti beneficiază pentru prima dată de un spor pentru risc şi 
suprasolicitare neuropsihică de 10%. Pentru alţi 25.000 de poliţişti care deţin calitatea de poliţie judiciară, sporul 
pentru risc şi suprasolicitare neuropsihică a fost majorat de la 5% la 10%. Personalul care asigură paza, escortarea 
şi supravegherea persoanelor reţinute sau arestate preventiv va primi o indemnizaţie pentru pază şi supraveghere 
de 5% pentru timpul efectiv prestat în aceste condiţii. E vorba de aproximativ 1.200 de poliţişti”, a precizat 
ministrul de Interne. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Olguţa Vasilescu: Scăderile salariale, din cauza calculelor greşite făcute de direcţiile de Resurse Umane / 
Ministrul Muncii îi cheamă pe nemulţumiţi să vină cu fluturaşul: "Să vedem cine este păcălit" 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a susţinut miercuri că, dacă angajaţii din Sănătate nu sunt mulţumiţi de 
Legea salarizării, îi aşteaptă să discute la minister, adăugând că salariile sunt calculate greşit de către 
departamentele de Resurse Umane, deoarece se interpretează greşit legea. 
„Dacă nici cei din Sănătate nu sunt mulţumiţi, nu ştiu ce să mai spun, pentru că acolo ştiţi foarte bine ce majorări 
salariale sunt. Noi am avut foarte multe discuţii cu cei din Sănătate, a rămas ca Ministerul Sănătăţii să elaboreze 
un regulament de sporuri chiar împreună cu sindicatele, nu ştiu ce s-a mai întâmplat între timp, dar este 
obligatoriu ca el să fie gata până în luna martie. Dacă au ceva de reclamat, noi îi aşteptăm la minister, să stăm de 
vorbă cu ei, şi ei ştiu că de fiecare data când au discutat cu noi li s-au rezolvat toate problemele. Ca dovadă, 
ordonanţa 91 care s-a emis în luna decembrie. De altfel, vreau să vă spun că mi s-ar părea normal ca atunci când 
se constată o neclaritate, când este o problemă, să se adreseze direct Ministerului Muncii, care acum are în 
componenţă şi Dialogul social, ca să rezolvăm toate aceste probleme la masa verde, pentru că astăzi am 
constatat, după ce ne-am întâlnit cu grefierii, că ceea ce estimam ieri exact aşa este, adică li se calculează greşit 
salariile de către resursele umane şi se interpretează greşit legea”, a declarat Vasilescu, la Parlament, referitor la 
angajaţii din Sănătate, care spun că le-au scăzut salariile. 
Aceasta a precizat că i-a rugat pe reprezentanţii ministerului să se întâlnească cu reprezentanţii Curţilor de Apel, 
astfel încât să se elaboreze o normă de clarificare a legii în ceea ce priveşte personalul auxiliar din instanţe. 
„Astăzi i-am rugat pe reprezentanţii noştri să se întâlnească cu reprezentanţii de la Curţile de Apel, să fie şi un 
reprezentant al Ministerului Justiţiei, astfel încât deseară să avem o normă de clarificare pe care să o punem pe 
site-ul ministerului ca să rezolvăm o data pentru totdeauna această situaţie care, încă o dată, nu este generată de 
lege, nu scad salariile conform legii, pur şi simplu cineva a calculat greşit şi poate ar trebui să-şi asume 
răspunderea”, a susţinut Lia Olguţa Vasilescu. 
Ministrul Muncii a adăugat că peste 90% dintre angajaţi sunt mulţumiţi de salarii. 
„Să vină cu fluturaşul, să vedem cine este păcălit, ca să vedem de la cât îi scade salariul, pentru că mi se pare că îi 
plângeţi foarte mult pe cei cu salarii mari. Ca să echilibrăm sistemul şi să ajungem la un raport de 1 la 12, a fost 
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singura modalitate de ajustare a unor salarii. Cred că peste 90% sunt mulţumiţi, pentru 3% sigur că este foarte 
mare scandal, ca să nu mai vorbesc de faptul că unora, iată, s-a demonstrate şi astăzi în practică, li s-a calculat 
greşit din vina direcţiilor lor de resurse umane şi nu din vina legii”, a susţinut Vasilescu. 
Hossu: Ministrul Muncii dezinformează. Vom cere Avocatului Poporului să sesizeze CCR 
Preşedintele Confederaţiei "Cartel Alfa", Bogdan Hossu, a declarat, miercuri, că Ministrul Muncii, Lia Olguţa 
Vasilescu, “dezinformează”, afirmând că va cere Avocatului Poporului să sesize CCR pentru că se creează o 
discriminare între salariaţi. 
„Doamna ministru face confuzia că scăderea salariilor este la 3% numai pentru persoanele cu funcţii superioare. 
Este fals. Cel mai banal exemplu sunt asistenţii sociali, care datorită colaborării a trei acte normative - 153/2017, 
HG legată de sporuri şi transferul de taxe sociale de la angajator a angajat fac ca aceştia să aibă venitul salarial în 
2018 mai mic decât în 2017", a declarat Bogdan Hossu, la o dezbatere organizată de PNL. 
Bogdan Hossu a afirmat că va cere Avocatului Poporului să sesizeze CCR, afirmând că în prezent se lucrează 
pentru ca sesizarea să fie depusă în această săptămână. 
„În Codul Fiscal şi Avocatul Poporului să vedem dacă se va sesiza la sesizarea noastră şi va înainta CCR se creează o 
discriminare, salariatul care are contract de muncă cu durată parţială faţă de cel cu durată completă plăteşte mai 
mult fiscal decât cel cu durată completă”, a mai spus Hossu. 
Preşedintele Cartel Alfa a susţinut că ministrul Muncii dezinformează şi promovează „o politică de ocupare 
proastă”. 
„Este o politică anormală. Doamna ministru face o dezinformare. E adevărat că în urma Ordonanţei numărul de 
contracte cu timp parţial au scăzut, dar numărul de contracte individuale de muncă în total nu sunt egale cu 
numărul de contracte de muncă cu timp parţial, diferenţa este de 70.000 de contracte, ceea ce arată că piaţa 
muncii din România a pierdut prin acest mecanism. Astăzi, dacă se va insista cu această aberaţie nu înseamnă 
decât o politică de ocupare proastă. (...) Acest lucru nu face altceva decât să prejudicieze piaţa muncii şi politica 
de ocupare pe care Ministerul Muncii o are”, a spus preşedintele Cartel Alfa. 
Hossu a criticat lipsa de colaborare dintre Guvern şi sindicate. 
„Ordonanţa cea vestită, de fapt, în continuare în afară că nu respectă procedura, nu a trecut prin Comisia de 
dialog social, a fost introdusă în CES fără semnătura nici măcar a Ministerului Muncii, dar trebuia a Ministerului 
Finanţelor şi a Ministerului Justiţiei, încerca încă o discriminare realizată, ea se aplica numai personalului cu timp 
parţial din sectorul bugetar, neaplicându-se uniform sistemul pentru toţi lucrătorii care lucrează cu timp parţial. 
Ceea ce partea sindicală a cerut este tocmai uniformizarea, universalitatea acestei măsuri pentru toţi salariaţii 
aflaţi în această situaţie”, a adăugat acesta. 
La rândul său, Dumitru Coarnă a precizat că plata „facturilor mincinoase” va fi făcută în februarie. 
"O să vină plata acestor facturi mincinoase în februarie. Nu este admisibil să ai oameni care vin cu bani de acasă. 
(...) Categoric minte (n.r. ministrul Muncii). Sunt 8.000 de oameni care vor lua salarii mai mici", a spus Coarnă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Muncii: Dacă au scăzut salariile din mediul privat, angajatorul l-a furat pe angajat / Ce spune Olguţa 
Vasilescu despre Legea pensiilor 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a susţinut că dacă sunt scăderi salariale ale angajaţilor din mediul privat 
este din cauza faptului că angajatorii au vrut să îşi crească profitul, nu din cauza Codului Fiscal. 
Întrebată despre scăderile salariale din mediul privat, Vasilescu a precizat : „Se aşteaptă şi o OUG. Noi nu avem 
astfel de informaţii despre dări salariale dn mediul privat. În orice caz, repet ca să se înţeleagă, transferul 
contribuţiilor nu ar trebui să afecteze netul angajaţilor din privat, pentru că este vorba de aceeaşi cheltuială a 
angajatorului pe care a avut-o şi anul trecut. Dacă le-au scăzut salariile, înseamnă că angajatorul a vrut să-şi 
crească profitul şi atât, deci l-a furat pe angajat, ca s-o spun mai pe româneşte, nu este vina Codului Fiscal”. 
În ceea ce priveşte Legea pensiilor, ministrul Muncii a declarat că se fac calcule şi că este nevoie de o reorganizare 
a Casei de Pensii, deoarece nu se pot recalcula cinci milioane de pensii cu actualul număr de funcţionari. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Majorarea salariului de bază al personalului din Justiţie în ianuarie, prin creşterea cu 25% a celui din 
decembrie 
 
Majorarea salariilor pentru personalul din familia ocupaţională Justiţie în anul 2018 se va face prin majorarea cu 
25%, începând cu luna ianuarie 2018, a salariului de bază / indemnizaţiei de încadrare avute în luna decembrie 
2017, se arată într-un comunicat al Ministerului Muncii. 
 
"Ca urmare a discuţiilor care au avut loc între ministrul Muncii şi Justiţiei Sociale, Lia-Olguţa Vasilescu, mai mulţi 
specialişti ai MMJS şi reprezentaţi ai grefierilor, ai Ministerului Justiţiei, Ministerului Public, Curţii de Apel 
Bucureşti şi Institutului Naţional de Expertize Criminalistice, MMJS face următoarele precizări în legătură cu 
aplicarea Legii 153/2017, privind salarizarea personalului plătit din fonduri publice: începând cu luna ianuarie 
2018, salariul de bază/ indemnizaţia de încadrare vor fi determinate prin majorarea salariului de bază / 
indemnizaţiei de încadrare avute în luna decembrie 2017 cu 25% (art. 38 alin.(3) lit.a)). Cuantumul brut al 
sporurilor avute în luna decembrie 2017 se majorează cu 25%, rezultând cuantumul sporurilor pentru luna 
ianuarie 2018", se spune în comunicat. 
 
Conform anunţului, în situaţia în care salariile de bază/indemnizaţiile de încadrare majorate cu 25% vor fi mai 
mari decât cele prevăzute de lege în anexa nr.V, nivelul salariului de bază/indemnizaţiei de încadrare va fi stabilit 
la nivelul prevăzut de lege pentru anul 2022, care cuprinde gradaţiile aferente tranşelor de vechime în muncă şi, 
după caz, majorările salariului de bază/indemnizaţiei de încadrare prevăzute în conţinutul legii. 
 
"Începând cu luna ianuarie 2018, în situaţia în care salariile de bază/ indemnizaţiile de încadrare vor fi stabilite la 
nivelul anului 2022, cuantumul sporurilor va fi determinat prin aplicarea procentelor prevăzute de lege asupra 
salariilor de bază/ indemnizaţiilor de încadrare şi după caz, cu respectarea prevederilor din Regulamentul-cadru 
elaborat de Ministerul Justiţiei conform art.23 din lege, şi cu respectarea prevederilor art.25 din lege", se mai 
arată în comunicat. 
 
De asemenea, în comunicat se oferă şi câteva exemple. Astfel, pentru un grefier grad II, cu peste 20 ani vechime la 
ÎCCJ, care în decembrie 2017 avea un salariul de bază de 6.214 lei, cuantumul sporului de risc şi suprasolicitare 
752 lei, cuantumul sporului de condiţii de muncă 615 lei, un salariu brut de 7.581 lei (6214 + 752 + 615) şi un 
salariul net de 5.317 lei, din ianuarie 2018 salariul de bază rezultat ca urmare a majorării cu 25% va fi de 7.768 lei 
(6.214 * 1,25) şi este mai mare decât cel prevăzut în grila de salarizare pentru anul 2022 pentru această funcţie, 
de 7.282 lei şi ca atare va fi acordat cel din grila de salarizare. 
MMJS precizează că, în această situaţie, cuantumul sporurilor va fi determinat prin aplicarea procentelor 
prevăzute de lege asupra salariului de bază prevăzut de grila de salarizare pentru această funcţie, şi anume: nivel 
al sporurilor plafonat la 30%, aşa cum prevede art.25 din lege, cuantumul sporului 2.185 lei (7.282 * 0,30), salariu 
brut 9.467 lei (7.282 + 2.185), salariul net 5.538 lei. Comparând salariul net din decembrie 2017 cu cel din ianuarie 
2018 rezultat prin aplicarea grilei de salarizare, rezultă o creştere a salariului net de 221 lei. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Cartel Alfa: Nu înţelegem de ce o meserie cu risc nu ar avea un salariu mai mare ca al preşedintelui 
Sindicaliştii din cadrul Cartel Alfa susţin că o eventuală Ordonanţă privind compensarea angajaţilor part-time ar fi 
discriminatorie pentru angajaţii din privat. De asemenea, sindicaliştii susţin că nu este firesc ca preşedintele 
României să aibă cel mai mare salariu de bugetar. 
„În încercarea de a justifica cu orice preţ nişte măsuri pe care realitatea le dovedeşte ca fiind prost concepute şi a 
căror consecinţe grave sunt din păcate resimţite acum direct de cetăţeni, ministrul muncii Olguţa Vasilescu, în 
stilul consacrat, transmite public informaţii distorsionate, trunchiate sau de-a dreptul false”, afirmă reprezentanţii 
Cartel Alfa. 
Potrivit sursei citate, decizia Ministerului Muncii prin care niciun salariu din sistemul bugetar nu poate fi mai mare 
decât cel al preşedintelui României este una nedreaptă. 
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„ Este un joc dublu de semnificaţii, ca de exemplu noţiunea de salariu. Când vorbim de salariu, în general, oamenii 
înţeleg tot ceea ce se câştigă din muncă într-o anumită perioadă, care poate să includă sporuri pentru condiţii 
periculoase de muncă, ore suplimentare etc. A afirma că niciun salariu nu poate fi mai mare decât al preşedintelui 
nu reflectă corect realitatea socială, pentru că se referă doar la salariul de bază, care este o noţiune tehnică şi nu 
corespunde cu ceea ce numeşte în general cetăţeanul prin salariu. Nu înţelegem de ce o meserie care implică risc, 
într-o perioadă în care lucrătorul prestează ore suplimentare sau lucrează în schimburi, în timpul sărbătorilor, etc 
nu poate să aibă un salariu mai mare decât al Preşedintelui care, oricum, are multe dintre cheltuieli asigurate din 
fondurile pentru protocol”, se arată în comunicatul Cartel Alfa. 
De asemenea, sindicaliştii de la Cartel Alfa susţin că decizia de compensare a angajaţilor care lucrează în regim 
part-time la stat este una discriminatorie pentru cei care lucrează în acelaşi regim, dar la privat. 
„Propunerea de compensare a veniturilor celor care lucrează cu timp parţial în sistemul public este o măsură 
profund discriminatorie faţă de persoanele aflate în aceeaşi situaţie, dar care sunt angajate în sistemul privat. 
Suprataxarea persoanelor care lucrează cu normă parţială este una dintre situaţiile extrem de grave generate de 
măsurile cuprinse în reforma fiscală, pe care şi CNS Cartel ALFA, şi alte organizaţii, au semnalat-o insistent încă de 
anul trecut. Dar a repara o nedreptate cu o altă nedreptate şi soluţiile de peticeală nu sunt cea mai bună cale de 
acţiune”, susţin sindicaliştii de la Cartel Alfa. 
În ceea ce priveşte declaraţiile ministrului Muncii, de marţi seară, legate de o respingere a sindicaliştilor în 
Consliul Economic şi Social a proiectului de Ordonanţă privind compensarea angajaţilor part-time, reprezentanţii 
Cartel Alfa spun că „deşi CNS Cartel ALFA se opune şi pe fond unei astfel de măsuri, marţi, 6 februarie, în cadrul 
Consiliului Economic şi Social a fost respinsă includerea pe ordinea de zi a proiectului de ordonanţă din motive 
procedurale. Proiectul nu fusese discutat cu partenerii sociali în Comisia de dialog de la nivelul Ministerului Muncii 
şi nici nu avea avizele cerute de legislaţie pentru a intra în dezbaterea CES”, se mai arată în comunicatul CNS 
Cartel Alfa. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Justiţiei, sub PRESIUNEA sindicatelor din penitenciare: ‘Dacă ministrul refuză în continuare dialogul, 
reluăm protestele...’ 
Reprezentanţii Federaţiei Sindicatelor din Administraţia Naţională a Penitenciarelor anunţă că vineri vor merge la 
Ministerul Justiţiei cu o listă de revendicări pentru ministrul Tudorel Toader, solicitând rezolvarea urgentă a 
problemelor legate de condiţiile de lucru improprii, de deficitul de personal şi de plata orelor suplimentare 
nerecuperate. Sindicaliştii spun că nu se aşteaptă la minuni, dar, dacă ministrul Justititiei refuză în continuare 
dialogul, angajaţii din penitenciare vor relua protestele începând de vineri, potrivit NEWS.RO. 
"Având în vedere că ministrul Justiţiei refuză dialogul, iar problemele din penitenciare continuă să rămână 
nerezolvate, vineri, 09 februarie 2018, la ora 10.00, vom fi prezenţi la sediul Ministerului Justiţiei cu o listă de 
revendicări pentru ministrul Tudorel Toader", anunţă Federaţia Sindicatelor din Administraţia Naţională a 
Penitenciarelor. 
Sindicaliştii afirmă că, în pofida promisiunilor, condiţiile de lucru din penitenciare rămân la fel de improprii pe cât 
sunt cele de detenţie, motiv pentru care cere un plan de măsuri de îmbunătăţire a acestora şi un buget care să 
asigure implementarea acestuia. Sindicaliştii mai susţin că, deşi deficitul de personal este de aproape 40%, 
ministrul Justiţiei "ţine la sertar" din octombrie 2017 Memorandumul privind scoaterea la concurs a funcţiilor 
vacante şi cer deblocarea concursurilor şi finanţarea posturilor vacante. 
"Urmare a scandalului provocat de existanta celor peste 1 milion de ore suplimentare nerecuperate în ultimii 2 
ani, ministrul Justiţiei a promis în decembrie 2017 că va promova un proiect de act normativ prin care datoria 
Guvernului faţă de personalul din penitenciare să fie plătită, urmând că, pe viitor, aceste ore suplimentare să fie 
plătite la timp. Cerem, deci, finalizarea şi transmiterea acestui proiect de act normativ spre aprobare, munca 
forţată fiind interzisă prin Constituţie. Pe agenda de lucru vom include şi propuneri referitoare la statutul 
poliţiştilor de penitenciare, eliminarea discriminărilor şi disfuncţionalităţilor din legislaţia salarizării şi pensionării, 
dar şi soluţii pentru deblocarea negocierilor colective, aflate la acest moment într-un impas care poate duce la un 
conflict de muncă", mai arată sindicatele din penitenciare, într-un comunicat de presă transmis miercuri 
dimineaţă. 
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Acestea mai spun că nu se aşteaptă la minuni dar, în situaţia în care ministrul Justititiei refuză în continuare 
dialogul, începând de vineri personalul din penitenciare va relua protestele - manifestaţii publice la sediul 
penitenciarelor, acţiuni în justiţie şi refuzul de a face ore suplimentare, până la blocarea activităţii penitenciarelor. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Majorarea CASS taie și din indemnizațiile revoluționarilor 
Odată cu distribuirea primei indemnizații pe 2018, revoluționarii și urmașii lor au constatat că primesc mai puțini 
bani decât au primit în luna decembrie 2017. Din cifrele înscrise pe fluturaș, rezultă că diferența în minus provine 
din majorarea CASS de la 5,5% la 10%. Explicația stă în faptul că revoluționarii și urmașii lor nu au fost incluși în 
rândul categoriilor vizate de OUG 90/2017, ordonanță prin care statul a prevăzut obligația majorării sumelor 
brute astfel încât să nu fie afectată suma primită efectiv de beneficiar. 
În ianuarie 2018, un beneficiar al Legii nr. 341/2004 (Legea recunoştinţei pentru victoria Revoluţiei Române din 
Decembrie 1989, pentru revolta muncitorească anticomunistă de la Braşov din noiembrie 1987 şi pentru revolta 
muncitorească anticomunistă din Valea Jiului - Lupeni - august 1977) a primit 1.818 lei. Cum în luna decembrie 
2017, indemnizația încasată a fost de 1.909 lei, rezultă o diminuare a indemnizației cu 91 lei. Adică, 
exact diferența dintre CASS-ul aferent lunii ianuarie 2018 și CASS-ul aferent lunii decembrie 2017. 
 Prin Ordonanța de Urgență nr. 90/2017, Guvernul Tudose a adoptat o serie de măsuri menite, printre altele, să 
preîntâmpine scăderea unor indemnizații ca urmare a transferului și majorării cotelor de contribuții sociale. 
Pentru 12 categorii de venituri și, implicit, de beneficiari, Guvernul a stabilit: „în anul 2018 se majorează 
cuantumul brut astfel încât să se mențină în plată la nivelul cuantumului net acordat/cuvenit pentru luna 
decembrie 2017”. 
Cele 12 categorii vizate de OUG 90/2017 sunt: 
a) indemnizațiile prevăzute de Decretul-lege nr. 118/1990 privind acordarea unor drepturi persoanelor 
persecutate din motive politice de dictatura instaurată cu începere de la 6 martie 1945, precum și celor deportate 
în străinătate ori constituite în prizonieri, republicat, cu modificările și completările ulterioare; 
b) drepturile prevăzute de Legea nr. 49/1991 privind acordarea de indemnizații și sporuri invalizilor, veteranilor și 
văduvelor de război, cu modificările și completările ulterioare; 
c) drepturile prevăzute de Legea nr. 44/1994 privind veteranii de război, precum și unele drepturi ale invalizilor și 
văduvelor de război, republicată, cu modificările și completările ulterioare, precum și drepturile prevăzute de 
Legea nr. 49/1999 privind pensiile I.O.V.R., cu modificările și completările ulterioare; 
d) indemnizațiile prevăzute de Ordonanța Guvernului nr. 105/1999 privind acordarea unor drepturi persoanelor 
persecutate de către regimurile instaurate în România cu începere de la 6 septembrie 1940 până la 6 martie 1945 
din motive etnice, aprobată cu modificări și completări prin Legea nr. 189/2000, cu modificările și completările 
ulterioare, cu excepția drepturilor corespunzătoare situațiilor prevăzute la art. 1 alin. (2) lit. c) și g), precum și la 
art. 3; 
e) indemnizațiile prevăzute de Legea nr. 309/2002 privind recunoașterea și acordarea unor drepturi persoanelor 
care au efectuat stagiul militar în cadrul Direcției Generale a Serviciului Muncii în perioada 1950 - 1961, cu 
modificările și completările ulterioare; 
f) indemnizația prevăzută de Legea nr. 109/2005 privind instituirea indemnizației pentru activitatea de liber-
profesionist a artiștilor interpreți sau executanți din România, republicată; 
g) cuantumul indemnizației președintelui Consiliului Național al Persoanelor Vârstnice, prevăzută de Legea nr. 
16/2000 privind înființarea, organizarea și funcționarea Consiliului Național al Persoanelor Vârstnice, republicată; 
h) indemnizația lunară, prevăzută la art. 12 alin. (1) din Legea nr. 45/2009 privind organizarea și funcționarea 
Academiei de Ştiințe Agricole și Silvice "Gheorghe Ionescu-Şișești" și a sistemului de cercetare-dezvoltare din 
domeniile agriculturii, silviculturii și industriei alimentare, cu modificările și completările ulterioare; 
i) cuantumul indemnizațiilor acordate membrilor Academiei Române, membrilor Academiei Oamenilor de Ştiință 
din România, membrilor Academiei de Ştiințe Medicale din România și membrilor Academiei de Ştiințe Tehnice 
din România; 
j) cuantumul sprijinului material acordat urmașilor membrilor Academiei Române și urmașilor membrilor 
Academiei Oamenilor de Ştiință din România; 
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k) ajutorul lunar pentru soțul supraviețuitor, acordat în temeiul Legii nr. 578/2004 privind acordarea unui ajutor 
lunar pentru soțul supraviețuitor, cu modificările ulterioare; 
l) indemnizația prevăzută de Legea nr. 118/2002 pentru instituirea indemnizației de merit, cu modificările și 
completările ulterioare. 
Cu alte cuvinte, revoluționarii și urmașii lor nu sunt în listă. Pentru ei, la un alt alineat (art. 12 alin. 2), Guvernul a 
stabilit că nu se impune majorarea brutului: „În anul 2018, indemnizațiile stabilite în baza Legii recunoștinței 
pentru victoria Revoluției Române din Decembrie 1989, pentru revolta muncitorească anticomunistă de la Brașov 
din noiembrie 1987 și pentru revolta muncitorească anticomunistă din Valea Jiului - Lupeni - august 1977 nr. 
341/2004, cu modificările și completările ulterioare, se acordă în cuantumul cuvenit sau aflat în plată în luna 
decembrie 2017”. 
Pe cale de consecință, a scăzut indemnizația netă, odată cu majorarea CASS de la 5,5% la 10%. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Dezbatere despre legile justiţiei în Parlamentul European | Comisar european: GRECO a decis pentru prima 
dată să lanseze o anchetă proprie şi va publica un raport în luna martie / Poziţiile politice susţinute de 
eurodeputaţii români  
Parlamentul European a organizat, miercuri, în cadrul sesiunii plenare de la Strasbourg, dezbaterea cu tema 
"Ameninţări la adresa statului de drept provocate de reforma sistemului judiciar din România", potrivit unui 
comunicat al instituţiei europene. 
Dezbateri ale grupurile politice 
Roberta Metsola, PPE: Parlamentul European nu va închide ochii. 
- Românii au ieşit în stradă iarna pe zăpadă şi au fluturat steaguri UE pentru că ei cred în valorile UE. Ce se 
întâmplă la Bucureşti îi afectează şi pe cei de la Paris. 
Josef Weidenholzer socialişti: 
- România este o ţară foarte importantă. Nu suntem indiferenţi când se exprimă critici. Regretăm că ministrul 
Justiţiei nu poate participa la dezbateri. 
Kosma Zlotowski, Conservatori- Doamnă comisar Jourova nu puteţi să veniţi ca o profesoară să daţi lecţii unui 
guvern democratic. 
Deputat ALDE: 
- România are o tradiţie lungă de angajament civic şi tradiţie liberală. Aş încuraja Guvernul să ceară avizul Comisiei 
de la Veneţia. În privinţa reformei judiciare s-au exprimat îngrijorări de care ar trebui să ţină cont. 
-Societatea civilă s-ar putea să fie un cui în coaste, dar e foarte necesară. 
Deputat grupul verzilor: 
- Corupţia subminează esenţa societăţii. 
Traian Ungureanu, eurodeputat PPE: 
- PE trebuie să-i comunice PSD că a câştigat alegerile, nu Justiţia. Poti lasa un hot sa stabileasca preturile in 
magazinul care fura? Normele europene nu spun ca un guvern poate schimba legile pentru a fi scutit de ele. 
- Prima decizie a guvernului a modificat legi pentru infractiunile liderilor. Modificarile propuse fac din procurori 
anchetatori de mana zece. Parlamentarii PSD au respins cererile de urmarire. Inrebat de ce numeste in guvern 
politicieni cu probleme penale, un lider PSD a raspuns: 'Pentru ca putem'. Ideea ca va fi legata respectarea statului 
de drept de fondurile europene este gresita, pentru ca ar insemna pedepsirea cetatenilor, si nu a guvernului 
Victor Bostinaru, socialişti S&D: 
- Comisia fie nu cunoaste situatia din Romania, fie inchide ochii la anumtie aspecte. Cat despre continutul 
modificarii, sunt in acord cu Comisia de la Venetia. Refuz sa cred ca tara mea este tratata ca o tara de mana a 
doua. Comisia amesteca evaluarea celor trei legi cu ceea ce ar urma sa se intample in viitor fara sa ne spuna 
concret. Un protocol secret intre DNA si serviciu secret a permis ca in Romania sa se faca politie politica! Comisia 
sau a stiut, sau a tacut. De aceea, vreau ca colegii mei sa citeasca si alte surse. 
Monica Macovei, Conservatori si reformisti: 
- Romanii au strigat in strada 'Vrem justitie, nu coruptie!" (...) La noi prezumtia de nevinovatie este mult mai 
protejata decat prevede directiva. Sa uitam aceasta minciuna. Ce vor sa faca prin modificarile codurile penale? 
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Este foarte important, pentru ca va fi afectata cooperarea judiciara. Spre exemplu, vor ca o persoana sa fie 
investigata numai dupa ce persoana a fost instiiintata ca este anchetata. 
Renate Weber, ALDE: 
- o societate reactioneaza la dezbateri, este ceva benefic. Firesc este sa ne uitam cu toti la mecanismele 
insittutiionale pe care o tara le are de a adopta legi. In Romania aceste mecanisme exista si functioneaza. 
-In Romania avem o Curte Constitutionala care este independenta, avem presedintele Romaniei care face un 
control de oportunitate. Asta nu exclude evaluarea unei legislatii de catre Comisia de la Venetia pentru ca ceea ce 
este dorit este o legislatie in folosul cetatenilor romani. 
Norica Nicolai, eurodeputat ALDE:  
- Discuţia de azi este politicianistă, departe de statul de drept. Nu vreau să cred că vreţi să împiedicaţi un 
Parlament să legifereze. 
-Ce aţi făcut dna comisar când oameni au fost trimişi abuziv în arest, când cetăţeni au fost interceptaţi abuziv? 
- Prezumţia de nevinovăţie, drepturile şi libertăţile nu sunt chestiunile pe care dumneavoastră le garantaţi? Ce aţi 
făcut, doamna comisar, când zeci de oameni au fost arestaţi abuziv? Ce aţi făcut când sute de mii de oameni au 
fost trimişi în închisoare şi apoi achitaţi? Ce aţi făcut când foarte mulţi oameni au fost interceptaţi, când serviciile 
au fost implicate în aceste lucruri? Justiţia se realizează cu bună credinţă, cu onestitate şi cu corectitudine şi 
numai de astfel de valori nu daţi dovadă în dezbaterea de astăzi (miercuri-n.r.) 
Mircea Diaconu, ALDE: Şi eu sunt ingrijorat de statul de drept din Romania. Cred ca are probleme. In ultimii ani au 
fost interceptati mii de romani in baza mandatului de siguranta nationala, inclusiv candidati la alegeri. Vreau 
independenta justitiei, dar mai ales a Romaniei 
Dan Buda, PPE: Progresele făcute de Romania, guvernarea PSD-ALDE ne demonstreza ca acest proces este 
ireversibil. Nimeni nu contestă dreptul Parlamentului de legifera dar actuala guvernare trebuie sa inteleaga ca nu 
trebuie se se joace cu parcurul României 
László TŐKÉS: Minoritatea maghiară se luptă pentru o restabilire a statului de drept 
Cristian Preda, PPE: Domnul Bostinaru spunea ca avem o tara de mana a doua. Dar avem un guvern de mana a 
saptea, pentru ca daca nu ar fi fost asa ar fi fost aici premierul Dancila. Nu inteleg ce cauta dl Toader aici, pentru 
ca dumnealui este intr-adevar membru al Comisiei de la Venetia, dar cand i s-a spus sa sesizeze comisia de la 
Venetia a refuzat. Nu va e rusine PSD-istilor? În general, atitudinea guvernului Român este de dispreţ faţă de 
Comsisie. 
Sigfried Mureşan, PPE: 600 de mii de oameni in strada impotriva Guvernului. Credeti ca guvernul Romaniei face 
ceva bine pentru Romania? Presedintele PSD si al Parlamentului, condamnat pentru frauda electorala. Domna 
comisar, un infractor dovedit vrea sa intareasca justitia sau o slabeste? 
18.27: Vera Jourova, comisarul european pentru Justiţie, Consumatori şi Egalitate de Gen:  
Discuţiile din România despre legile justiţiei a dus la îngrijorări în UE şi dincolo de graniţele UE. Românii au ieşit în 
stradă pentru a-şi exprima opoziţia faţă de legile justiţiei şi îngrijorarea faţă de combaterea corupţiei. Comisia 
împărtăşeşte aceste îngrijorări. GRECO a decis pentru prima dată să lanseze o anchetă proprie şi va publica un 
raport în luna martie. România are unul dintre cele mai bune sisteme juridice din regiune, dar Comisia a propus 
un set de recomandări restante. Îndeplinirea acestor recomandări ar fi putut duce la înlăturarea MCV. În 
decembrie 2017, în ultimul raport MCV, Comisia şi-a manifestat îngrijorările faţă de conţinutul legilor justiţiei. 
CSM, garantul constituţional al independenţei justiţiei, a continuat să-şi exprime îngrijorările şi a dat un aviz 
negativ. Aceste îngrijorări trebuie luate în calcul foarte serios", a spus Jourova. 
Comisarul european pentru Justiţie a formulat o întrebare pentru guvernul României: "Procesul acesta (n.a. - de 
modificare a legilor justiţiei) respectă independenţa justiţiei?", apoi a adăugat: "Din păcate, vedem că sunt 
criticate deciziile justiţiei şi normele de integritate, situaţie care nu ne oferă încredere. Trebuie respectate 
standardele europene". 
Vera Jourova a reiterat apelul pentru guvernul român de a consulta Comisia de la Veneţia în privinţa oricărei 
modificări aduse legilor justiţiei. 
"Recomandările pe care le-am trimis autorităţilor române a fost să consulte Comisia de la Veneţia. Comisia 
consideră în continuare că legile justiţiei pot fi modificate astfel încât să fie bune. Aş vrea să repet apelul pe care l-
au lansat Jean-Claude Juncker şi Frans Timmermans pentru autorităţile române, să deschidă dezbaterea şi să 
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construiască un consens pentru a asigura independenţa sistemului judiciar şi lupta împotriva corupţiei", a precizat 
Jourova. 
Comisarul european pentru Justiţie consideră că preşedintele României are un rol cheie în privinţa demersului 
privind legile justiţiei. 
"Preşedintele României are un rol cheie de jucat în acest sens şi ştim că domnia sa ia în serios acest demers. 
România şi românii au trecut printr-un maraton, iar sosirea se vede la orizont. Un eventual pas înapoi ar fi o 
dezamăgire pentru toţi prietenii României. Viteza cu care va ajunge România la linia de sosire depinde doar de 
România, dar Comisia este aici pentru a o ajuta", a spus Vera Jourova. 
18.23: A inceput dezbaterea. Dan Nica, liderul delegatiei romane din cadrul grupului Socialistilor, ca cerut ca 
ministrul Tudorel Toader sa poata lua cuvantul, însă i se refuză această cerere pentru că nu face parte din cutuma 
parlamentară 
18.20 A început dezbaterea  
Potrivit agendei dezbaterii, Vera Jourova, comisarul european pentru Justiţie, Consumatori şi Egalitate de Gen, va 
susţine un discurs. Totodată, va exista o luare de poziţie din partea unui reprezentant al Consiliului UE.  
Ministrul Justiţiei, despre dezbaterea din PE: Este una politică. Voi fi prezent în sală 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a transmis, pentru agenţia de presă MEDIAFAX, că va fi prezent în sală la 
dezbaterea din Parlamentul European referitoare la justiţia din România, precizând însă că aceasta este una 
politică, fără participarea miniştrilor Justiţiei. 
 
"Sunt dezbateri politice, fără participarea miniştrilor justiţiei !Am avut mai multe întrevederi la nivel de grupuri 
parlamentare sau de lideri ai acestora, precum şi cu reprezentanţi ai comisiei LIBE (Comisia pentru libertăţi civile, 
justiţie şi afaceri interne a Parlamentului European -n.r.)!", a transmis, pentru agenţia de presă MEDIAFAX, 
Tudorel Toader. 
Ministrul Justiţiei a precizat, pentru agenţia de presă MEDIAFAX, că va fi prezent în sală la această dezbatere.  
Monica Macovei, Cristian Preda, Mircea Diaconu şi Norica Nicolai se află printre cei care s-au înscris la cuvânt în 
plenul instituţiei europene. 
Lista completă a participanţilor la discuţii poate fi găsită AICI. 
Recent, preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, şi prim-vicepreşedintele CE, Frans Timmermans, au 
declarat că urmăresc "cu îngrijorare" situaţia din România, subliniind că un stat puternic este întemeiat pe 
independenţa şi eficienţa sistemului judiciar. 
"În cel mai recent raport privind mecanismul de cooperare şi de verificare, publicat în noiembrie 2017, Comisia a 
subliniat faptul că Guvernul şi Parlamentul ar trebui să asigure transparenţa totală a procesului privind legile 
justiţiei şi să ţină seama, în mod corespunzător, de consultările desfăşurate în cadrul acestuia. De asemenea, 
Comisia a precizat că o situaţie în care independenţa justiţiei şi evaluările sistemului judiciar sunt considerate 
valoroase şi li se acordă atenţia adecvată, inclusiv prin avizele Comisiei de la Veneţia, reprezintă o condiţie 
prealabilă pentru sustenabilitatea reformelor şi este un element important în ceea ce priveşte îndeplinirea 
obiectivelor stabilite prin MCV", potrivit unui comunicat al Comisiei Europene. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR a admis sesizarea lui Iohannis privind modificările aduse Legii administraţiei publice locale/ CCR: 
Competenţele prefectului privind validarea/invalidarea consilierilor locali, neconstituţionale 
CCR a admis, miercuri, obiecţia de neconstituţionalitate a Legii pentru modificarea şi completarea Legii 
administraţiei publice locale nr.215/2001, formulată de preşedintele Klaus Iohannis, care instituie o nouă 
procedură referitoare la validarea mandatelor de consilier local. 
Iohannis a trimis, la începutul lunii ianuarie, Curţii Constituţionale, o sesizare de neconstituţionalitate asupra 
actului normativ pentru modificarea şi completarea Legii administraţiei publice locale nr. 215/2001, care instituie 
o nouă procedură referitoare la validarea, ulterior constituirii consiliului local, a mandatelor de consilier local. 
"Legea menţionată stabileşte noi reguli în ceea ce priveşte cvorumul şedinţelor consiliului local sau a consiliului 
judeţean, după caz, în cadrul cărora se propune validarea sau invalidarea unui sau a unor consilieri locali/consilieri 
judeţeni noi. Considerăm că această lege cuprinde reglementări neclare, imprecis redactate, ce contravin normelor 
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şi principiilor constituţionale şi încalcă prevederile art. 1 alin. (5), art. 16 alin. (1), art. 120 alin. (1), art. 121 alin. (2) 
şi art. 123 alin. (2) şi alin. (4) din Constituţie", a precizat Iohannis în obiecţia de neconstituţionalitate. 
Şeful statului a criticat, totodată, şi faptul că dispoziţiile nou introduse în legea în cauză stabilesc regimuri juridice 
diferite pentru validarea/invalidarea mandatelor consilierilor locali în funcţie de momentul la care se realizează 
respectiva validare/invalidare, ceea ce ar conduce la inducerea de incertitudine şi incoerenţă în sistemul normativ 
relevant pentru administraţia publică locală şi la crearea premiselor unei inegalităţi de tratament juridic între 
consilierii locali. 
Legea urmează să revină în Parlament pentru a fi pusă în acord cu decizia CCR. 
CCR: Competenţele prefectului privind validarea/invalidarea consilierilor locali, neconstituţionale 
CCR a statuat, miercuri, că acele competenţe ale prefectului care permit validarea/invalidarea consilierilor locali 
prin ordin, fără a exista o circumstanţiere a situaţiilor care pot apărea, printre care cele de natură să conducă la 
un blocaj instituţional, nu sunt constituţionale. 
Plenul CCR a fost sesizat, în cadrul controlului anterior promulgării, cu privire la neconstituţionalitatea Legii pentru 
modificarea şi completarea Legii administraţiei publice locale nr. 215/2001, obiecţie formulată de Preşedintele 
României. 
În urma deliberărilor, CCR, cu unanimitate de voturi, a admis obiecţia de neconstituţionalitate formulată şi a 
constatat că dispoziţiile Legii pentru modificarea şi completarea Legii administraţiei publice locale nr.215/2001 
sunt neconstituţionale. 
Curtea a constatat că acele competenţe ale prefectului prevăzute de art. unic pct.1 din legea criticată şi care 
permit validarea/invalidarea consilierilor locali prin ordin al prefectului fără a exista o circumstanţiere a situaţiilor 
care pot apărea, printre care cele de natură să conducă la un blocaj instituţional nu sunt compatibile cu 
prevederile Constituţiei. 
În motivarea soluţiei pronunţate, Curtea a reţinut că prevederile legale criticate încalcă dispoziţiile constituţionale 
ale art.120 alin.(1) privind principiul autonomiei locale, ale art.121 alin.(2) privind autorităţile comunale şi 
orăşeneşti, ale art.123 alin.(2) şi (4) privind prefectul, precum şi cele ale art.1 alin.(5) în componentele sale privind 
calitatea legii şi principiul securităţii juridice. 
De asemenea, Curtea a mai constatat că prevederile art. unic 2 şi 3 din legea criticată sunt de natură să încalce 
dispoziţiile art.1 alin.(5) în componentele sale privind calitatea legii, precum şi principiul securităţii juridice, aceste 
dispoziţii fiind chiar în antinomie cu prevederile art. unic pct.1 din aceeaşi lege. 
Iohannis a trimis, la începutul lunii ianuarie, Curţii Constituţionale, o sesizare de neconstituţionalitate asupra 
actului normativ pentru modificarea şi completarea Legii administraţiei publice locale nr. 215/2001, care instituie 
o nouă procedură referitoare la validarea, ulterior constituirii consiliului local, a mandatelor de consilier local. 
"Legea menţionată stabileşte noi reguli în ceea ce priveşte cvorumul şedinţelor consiliului local sau a consiliului 
judeţean, după caz, în cadrul cărora se propune validarea sau invalidarea unui sau a unor consilieri locali/consilieri 
judeţeni noi. Considerăm că această lege cuprinde reglementări neclare, imprecis redactate, ce contravin 
normelor şi principiilor constituţionale şi încalcă prevederile art. 1 alin. (5), art. 16 alin. (1), art. 120 alin. (1), art. 
121 alin. (2) şi art. 123 alin. (2) şi alin. (4) din Constituţie", a precizat Iohannis în obiecţia de neconstituţionalitate. 
Şeful statului a criticat, totodată, şi faptul că dispoziţiile nou introduse în legea în cauză stabilesc regimuri juridice 
diferite pentru validarea/invalidarea mandatelor consilierilor locali în funcţie de momentul la care se realizează 
respectiva validare/invalidare, ceea ce ar conduce la inducerea de incertitudine şi incoerenţă în sistemul normativ 
relevant pentru administraţia publică locală şi la crearea premiselor unei inegalităţi de tratament juridic între 
consilierii locali. 
Legea urmează să revină în Parlament pentru a fi pusă în acord cu decizia CCR. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PSD-ALDE renunță la Comisia SPP 
PSD și ALDE au decis că nu va mai fi înființată o comisie parlamentară de anchetă pentru Serviciul de Protecție și 
Pază. Discuțiile despre înființarea aceste comisii au venit după ce președintele PSD, Liviu Dragnea, a lansat acuzații 
dure la adresa șefului SPP, Lucian Pahonțu. 
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Liviu Dragnea și șeful ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, au avut astăzi o discuție scurtă, de circa un sfert de oră, în 
biroul președintele Camerei Deputaților. La finalul acesteia, nu au răspuns la întrebarea jurnaliștilor dacă au ajuns 
la o concluzie privind această comisie de anchetă. 
Persoane care au participat la această discuție spun însă că a fost luată o decizie: o astfel de comisie nu este 
oportună în acest moment. 
Liviu Dragnea spunea ieri că nu respinge posibilitatea înființării unei astfel de comisii. 
„O să discut azi-mâine cu domnul Tăriceanu. Ce am înţeles eu aseară, că a fost un vot politic la PNL ca să fiu şi eu 
şi premierul chemat la acea comisie, la Comisia de apărare din Senat. În schimb, a fost tot un vot să nu fie chemat 
Pahonţu. Este puţin ciudat şi penibil să nu fie chemat la acea comisie subiectul discuţiei şi alţi oameni care au 
început să vorbească în ultima perioadă. După părerea mea, asta e o glumă politică. Dincolo de asta, cred că 
subiectul e destul de serios şi apare din ce în ce mai grav. Sunt mai mulţi oameni care vor să vorbească. Este 
foarte posibil să luăm o astfel de decizie, dar vreau să discut cu domnul Tăriceanu”, a spus șeful PSD. 
Preşedintele Comisiei de apărare din Senat, liberalul Marcel Vela, l-a invitat pe liderul PSD Liviu Dragnea în 
comisie pentru a prezenta acuzaţiile la adresa Serviciului de Pază şi Protecţie (SPP). Vela a spus că, în funcţie de 
dovezile aduse, ar putea fi audiat în Comisie şi şeful SPP, Lucian Pahonţu. 
Marcel Vela afirmă că SPP este o instituţie importantă şi că, dincolo de protecţia demnitarului, mai asigură şi 
protecţia unor documente clasificate din Consiliul Superior de Apărare a Ţării, iar renunţarea la serviciile acestei 
instituţii poate pune în pericol siguranţa naţională. 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, a declarat, luni, că se impune iniţierea unei comisii de anchetă 
privind SPP, precizând totodată că el va merge la orice comisie va fi chemat. 
Întrebat despre faptul că preşedintele Comisiei de apărare din Senat, liberalul Marcel Vela, a spus că îi va chema 
la audieri pe el, pe premierul Viorica Dăncilă şi pe Paul Stănescu, Liviu Dragnea a replicat: ”Aşa ne trebuie, pentru 
că am vorbit, să ne cheme la audieri. Eu voi merge la orice comisie parlamentară, sunt convins că va merge şi 
doamna Viorica Dăncilă, nu înţeleg de ce vrea să o cheme, dar o să meargă, cred, cred că o să meargă şi domnul 
Paul Stănescu”. 
Dragnea a lansat, duminică seară, un nou atac la adresa şefului Serviciului de Protecţie şi Pază (SPP), Lucian 
Pahonţu, spunând că avea o practică foarte nocivă - îşi folosea angajaţii pentru a culege informaţii, apoi mergea la 
Parchete sau instanţe şi transmitea anumite mesaje. 
Premierul Viorica Dăncilă a anunţat miercuri, la începutul şedinţei de Guvern, că a transmis Serviciului de 
Protecţie şi Pază că renunţă la protecţie, gest pe care îl fac toţi miniştrii. Ea a ţinut să precizeze că nu are o 
problemă cu ofiţerii SPP sau cu instituţia. Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a susţinut, miercuri, că renunţarea la 
protecţia SPP de către membrii Cabinetului nu este o decizie politică, luată la partid. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Clarificări ale MAE privind acordul energetic dintre România și Ungaria, după vizita ministrului ungar de 
Externe la București 
Acordul energetic prin care România va livra gaze Ungariei, prezentat de jurnaliștii maghiari, este contestat de 
MAE. 
Într-un comunicat al ministerului de la București se precizează că, în conformitate cu reglementările europene, nu 
poate fi vorba despre surse de gaze sau infrastructuri cu dedicație exclusivă pentru o anume țară. 
Nu s-a semnat niciun acord sau vreun alt document bilateral care să facă referire la export de gaze din România în 
Ungaria sau la alte noi proiecte în domeniul energetic, se mai arată în comunicatul MAE. 
După controversata vizita de luni a lui Peter Szijjarto la București, agenția de presa de la Budapesta a afirmat că 
firmele maghiare vor contracta întreaga capacitate de transport, de 4,4 miliarde de metri cubi de gaze naturale 
din Marea Neagră. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Asociaţia Română a Producătorilor Internaţionali de Medicamente: Taxa clawback a crescut, în ultimul 
trimestru al anului 2017. Popescu: S-a transformat într-o măsură care acţionează împotriva pacienţilor 
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"În ultimul trimestru al anului 2017, taxa clawback a fost în valoare de 23,45%, mai mare cu 4 puncte procentuale 
comparativ cu trimestrul trei al aceluiaşi an, când a fost calculată la 19,42%", potrivit unui comunicat al Asociaţiei 
Române a Producătorilor Internaţionali de Medicamente (ARPIM). 
„În perioada 2013 – 2017, taxa clawback a fost în continuă creştere, şi prin plata acesteia, industria producătoare 
de medicamente a acoperit tratamente ale pacienţilor români de peste 7 miliarde de lei, mai mult decât bugetul 
alocat medicamentelor într-un an”, se arată într-un comunicat remis, miercuri, de către ARPIM. 
Potrivit lui Liviu Popescu, director relaţii externe al ARPIM, taxa clawback este o problemă care ar fi pasată de la 
un guvern la altul. 
”Niciunul dintre guvernanţii din ultimii opt ani nu a acordat atenţie acestei suprataxări a industriei farmaceutice, 
deşi în nenumărate rânduri au fost aduse argumente şi propuse soluţii care să transforme această povară fiscală 
într-un instrument util sistemului de sănătate. Taxa clawback este una dintre problemele rămase nerezolvate, 
predate de un guvern către altul. Avem însă încredere că noul guvern va acorda o atenţie sporită crizei de 
medicamente cu care se confruntă pacienţii români şi că vor ţine cont şi de nevoile acestora, nu doar de calcule 
financiare”, precizează Liviu Popescu. 
Potrivit sursei citate, taxa clawback s-a transformat dintr-o măsură temporară de control bugetar într-o măsură 
care acţionează împotriva pacienţilor. 
„Anul trecut, mai mult decât oricând, au fost vizibile consecinţele pe care le poate avea o astfel de măsură asupra 
accesului pacienţilor la medicamente, mai ales la cele care nu au alternativă terapeutică în piaţă”, mai afirmă 
Popescu. 
Potrivit reprezentanţilor ARPIM, principalele probleme pe care această taxă le ridică sunt impredictibilitatea şi 
lipsa de transparenţă a mecanismului de calcul, dar şi bugetul alocat medicamentelor, iar ca soluţii de rezolvare a 
acestei probleme se numără „eliminarea consumului de medicamente din spitale pentru calculul taxei clawback, 
plafonarea taxei clawback, ceea ce ar oferi mai multă predictibilitate, dar şi creşterea anuală progresivă a 
bugetului alocat medicamentelor, cu 50% din cota taxei plătite de producătorii de medicamente în anul anterior”, 
se mai arată în comunicat ARPIM. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Titus Corlăţean, votat preşedinte al Comisiei speciale pentru pregătirea Preşedinţiei Consiliului UE 
Plenul reunit al Parlamentului a aprobat, miercuri, propunerea ca senatorul PSD, Titus Corlăţean, să ocupe funcţia 
de preşedinte al Comisiei speciale pentru coordonarea activităţilor parlamentare necesare pregătirii Preşedinţiei 
Consiliului Uniunii Europene din primul semestru al anului 2019. 
Titus Corlăţean o va înlocui în funcţia de preşedinte al comisiei pe Ana Birchall, care şi-a dat demisia după ce a fost 
desemnată vicepremier în Guvernul Dăncilă. 
Liderul USR, Dan Barna, a susţinut, în cadrul dezbaterilor, că această comisie specială ar trebui desfiinţată. 
„Această comisie este de fapt cea mai pură şi clară definire a termenului de sinecură. Ea s-a născut în octombrie, 
anul trecut, a avut o singură şedinţă în care s-a numit preşedintele, după care nu s-a mai întâmplat nimic, este, în 
schimb, cea mai hăruită dintre comisiile din Parlament, având în administrare un buget de 12 milioane de lei 
pentru acest an. Ideal ar fi să desfiinţăm această comisie. Cum, însă, această hăruire nu pare să fie un argument 
pentru dumneavoastră de a o desfiinţa, îmi exprim doar o speranţă pentru domnul Corlăţean, probabil viitorul 
preşedinte al comisiei că ne va prezenta la un moment dat nişte obiective sau nişte elemente pe care această 
comisie specială le va avea pentru a cheltui 12 milioane de lei în condiţiile în care ştim foarte clar că pregătirea 
Preşedinţiei este un atribut fundamental al Guvernului, iar Parlamentul se presupune să facă ceva”, a declarat 
Barna. 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, a precizat că Guvernul va cheltui cele 12 milioane de lei şi nu 
comisia. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PSD schimbă doi membri din Comisia SRI 
Deputatul Oana Florea şi senatorul Nicolae Marin au fost votaţi, miercuri, de către plenul reunit al celor două 
Camere, în calitatea de membri ai Comisiei SRI, ei înlocuindu-i astfel pe deputaţii Radu Babuş şi Horia Nasra. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Înlocuirea s-a făcut la propunerea grupurilor parlamentare PSD. 
Deputatul Oana Florea a fost aleasă cu 273 de voturi "pentru" şi 36 de voturi "împotrivă". Senatorul Nicolae Marin 
a fost ales cu 294 de voturi „pentru” şi 15 voturi "împotrivă". 
Votul a fost secret, cu buletine. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Raport: Nereguli grave la aeroportul Otopeni. Niciun leu cheltuit pentru investiții între 2013 și 2015 
Între 2013 şi 2015, pe aeroportul din Otopeni nu a fost făcută nicio investiţie, deşi au fost alocate bugete de până 
la 268 de milioane de lei. Informaţiile apar într-un raport finalizat în octombrie anul trecut. Documentul ar fi ajuns 
la ministrul Tranporturilor de la acea vreme, Felix Stroe, dar nu a fost făcut public. 
 Raportul a fost întocmit de Corpul de control al primului-ministru în perioada ianuarie 2013-octombrie 2017, a 
fost finalizat în aceeași lună a anului trecut şi prezentat ministrului Felix Stroe. Ce probleme au fost găsite la 
Aeroportul Otopeni. 
Neregulile găsite la aeroportul Otopeni 
- în perioada 2013-2015 nu a fost realizată nicio investiţie în infrastructura aeroportuară deşi pentru fiecare an din 
această perioadă au fost prevăzute în BVC sume cuprinse între 201,5 mil. lei şi 267,9 mil.lei; 
- în perioada 2016-august 2017 CNAB SA a realizat doar un procent de 0,03%, respectiv 0,16% din investiţiile în 
infrastructura aeroportuară; 
- pista 1 nu asigură condiţii eficiente de aterizare/decolare, deşi la această pistă s-a intervenit cu utilaje aproape în 
fiecare zi, uneori chiar şi 14 ore; 
- pista 2 este operaţională pe o lungime de doar 2.237 m din 3.500 m. Pe timp de noapte nu se poate opera fără 
lumini specifice, fapt pentru care piloţii consideră periculoasă utilizarea ei; 
- balizajul luminos nu este echipat corespunzător pentru condiţiile de vizibilitate redusă; 
- racordul luminos de degajare a ambelor piste pe ambele direcţii nu poate fi aprins simultan cu baretele de STOP; 
Nereguli în remunerarea şi numirea şefilor 
- Radu Liviu a încasat între iulie 2013 şi iunie 2014 bani atât pentru funcţia de director general, cât şi pentru cea 
de membru în Consiliul de Administraţie. Suma încasată peste limita legală: 396.561 lei; 
- Sorin Stoicescu a fost numit în CA deşi nu a fost selectat de un expert independent; 
- componenta variabilă a remuneraţiei membrilor Consiliului de Administraţie stabilită la 0.56% din profitul net, 
deşi existau studii care spuneau că aceasta trebuie să fie doar 32.432 lei; 
Angajaţi doar cu numele 
- Cristina Elena Neamţu - în 9 luni, prezentă la locul de muncă mai puţin de două ori. A încasat 43.003 lei; 
- Mihai Petrescu - într-un an a încasat 130.378 lei dar au existat zile în care nu a fost prezent la serviciu; 
- Mihai Comânescu - a încasat 127.879 lei dar au existat zile în care nu a fost prezent la serviciu; 
- Camelia Meţler - într-un an şi şase luni a fost prezentă la muncă 112 minute. A încasat în această perioadă 
70.894 lei; 
Instruire profesională exotică 
- septembrie 2015 - septembrie 2016 - 27 de programe de formare profesională derulate prin societatea OK 
Service Corporation, cât în ultimii aproape 6 ani la un loc. 
- taxele de instruire au reprezentat, în medie, doar 23% din costul total, restul fiind cazarea şi trasportul. 
- procesul de selecţie a persoanelor care au participat la cursuri a fost aleatoriu, nefiind identificate criterii 
concrete de selecţie. 
- locaţiile cursurilor: Nice, Las Vegas, Sydney, Auckland, Wellington, Kuala Lumpur, Bangkok, Tokyo, Lausanne 
Posibile conflicte de interese ale funcţionarilor din MT şi CNAB 
- Ion Trocaru, şeful corpului de control din MT a fost timp de 3 luni şi membru în comitetul asocierii în 
participaţiune dintre CNAB şi Millenium Pro Design, calitate din care a obţinut 18.004 lei 
- Daniela Berinde, funcţionar public şi şef de cabinet, a fost timp de un an în consiliile de supraveghere a 
asocierilor CNAB cu Dnata Catering şi Millenium Pro Design. A încasat 128.745 lei. 
- Liviu Radu şi-a semnat din calitatea de director general al CNAB numirea în consiliile de supraveghere a celor 
două asocieri pentru o perioadă de 8 luni încasând 86.554 lei 
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- Sorinel Ciobanu şi-a semnat din calitatea de director general al CNAB numirea în cîn consiliile de supraveghere a 
celor două asocieri, pentru o perioadă de un an şi 11 luni încasând 170.430 lei. 
Profit CNAB 
2017: 389,7 mil. lei 
2016: 234,53 mil. lei 
2015: 178,78 mil. lei 
2014: 98,78 mil. lei 
2013: 69,01 mil. lei 
sursa: MFP 
Pasageri pe Otopeni şi Băneasa 
2017: 12,84 milioane 
2016: 10,99 milioane 
2015: 9,28 milioane 
2014: 8,32 milioane 
2013: 7,64 milioane 
(Sursa: Digi 24) 
] 

 Promisiunile Guvernului Dăncilă: 660 de kilometri de autostradă în 6 ani 
Guvernul Dăncilă promite că în următorii ani vor fi construiţi sute de kilometri de drumuri. Până în 2020 am putea 
avea 350 de kilometri noi de autostradă, iar în următorii trei ani ar urma să fie construiţi alţi 310 kilometri de 
şosea de mare viteză, potrivit economica.net. 
În acest an ar urma să fie deschişi traficului aproape 100 de kilometri de autostradă, potrivit promisiunilor 
premierului Viorica Dancilă. Astfel, ar urma să fie finalizată câte o porţiune din Autostrăzile Lugoj-Deva şi Sebeş - 
Turda. Cel mai lung tronson care ar putea fi dat în folosinţă în acest an ar fi cel cuprins între Câmpia Turzii şi Ogra - 
37 de kilometri. 
Alţi 63,3 kilometri ar urma să fie deschişi circulaţiei în 2019. Atunci, Compania de Drumuri ar putea recepţiona 
lotul 4 din Autostrada Lugoj - Deva şi loturile 1 şi 2 din drumul de mare viteză Sebeş-Turda. 
Pentru 2020, autorităţile vor să inaugureze Drumul Expres în regim de autostradă care va face legătura între 
Craiova şi Piteşti. Tot atunci, ar putea fi finalizat tronsonul Nădăşelu - Suplacu de Barcău al Autostrăzii 
Transilvania. În total, ar putea fi deschişi 194 de kilometri de drum de mare viteză. 
De departe cei mai mulţi kilometri de autostradă - 215 km - ar urma să fie gata în 2021. Printre aceştia Autostrada 
de Centură a Capitalei, sectoarele de capăt ale Autostrăzii Sibiu - Piteşti, dar şi lotul Târgu Mureş - Ungheni din 
Autostrada Târgu Mureş - Câmpia Turzii. 
Iar dacă totul merge conform planului, în 2022 şi 2023 ar putea fi recepţionaţi alţi 90 de kilometri de şosea rapidă. 
Atunci ar urma să fie gata şi restul Autostrăzii Sibiu - Piteşti. 
(Sursa: economica.net) 
 

 Proiect MAI: Dreptul de şedere în România nu poate fi refuzat din considerente economice 
Străinii care solicită drept de şedere permanentă în România vor trebui ca, pe lângă alte condiţii, să o 
îndeplinească şi pe aceea de a nu reprezenta un pericol pentru securitatea naţională şi de a nu fi săvârşit pe 
teritoriul României infracţiuni pentru care să fi primit o pedeapsă cu închisoarea mai mare de cinci ani", conform 
unui proiect de ordonanţă care modifică actul normativ referitor la regimul străinilor. De asemenea, refuzarea 
dreptului de şedere va trebui decisă în funcţie de fiecare caz în parte, fără a fi bazată pe considerente economice, 
informează news.ro. 
Un punct al primului alineat al articolului referitor la condiţiile cumulative pe carte străinii trebuie să le 
îndeplinească pentru a li se acorda dreptul de şedere permanentă în România va fi modificat şi va include doar 
formularea "nu prezintă pericol pentru securitatea naţională", forma în vigoare a OUG 194/2002 privind regimul 
străinilor în România prevăzând că "nu prezintă pericol pentru ordinea publică si siguranţa naţională". 
Conform proiectului de OUG, la acelaşi alineat este adăugat un nou punct, conform căruia, pentru a avea drept de 
şedere şermanentă în România, străinii nu  trebuie să "constituie o ameninţare la adresa ordinii publice, ca 
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urmare a infracţiunilor săvârşite cu intenţie pe teritoriul României, pentru care i s-a aplicat o pedeapsă privativă 
de libertate mai mare de 5 ani". 
Şi articolul 74, referitor la refuzul acordării dreptului de şedere permanentă, va fi modificat, urmând să fie 
completat cu un nou alineat: „Decizia de refuz a acordării dreptului de şedere pe termen lung se ia ţinând cont de 
circumstanţele specifice ale fiecărui caz în parte, respectând principiul proporţionalităţii. Refuzul nu se bazează pe 
considerente economice". 
Conform MAI, modificările sunt făcute ca urmare a "scrisorii Comisiei Europene nr. SG(2017)D/19171 din data de 
08.12.2017 de punere în întârziere în cauza 2017/4109, acţiune în constatarea neîndeplinirii obligaţiilor de stat 
membru al Uniunii Europene având ca obiect lipsa justificării respingerii cererilor de permise de şedere pe motive 
de securitate publică" şi "întrucât Comisia Europeană consideră că România nu şi-a îndeplinit obligaţiile care îi 
revin în ceea ce priveşte transpunerea în legislaţia naţională a dispoziţiilor art. 6 alin.(1) teza a II-a şi alin.(2) din 
Directiva 2003/109/CE a Consiliului din 25 noiembrie 2003 privind statutul resortisanţilor ţărilor terţe care sunt 
rezidenţi pe termen lung, publicată în Jurnalul Oficial al Uniunii Europene seria L, nr.16/44 din data de 23 ianuarie 
2004, cu modificările ulterioare". 
(Sursa: news.ro) 
 

 PARADOX în România: lipsă acută de forță de muncă, dar avem zone care depășesc 10% rata de șomeri 
Piaţa muncii din România se confruntă cu cea mai acută criză de personal din ultimele două decenii, dar cu toate 
acestea există în continuare judeţe în care rata şomajului este de peste 10%, ceea ce înseamnă că unu din zece lo-
cuitori apţi de muncă nu lucrează. 
În Vaslui, de exemplu, rata şomajului este de 10,19%, fiind de peste 2,5 ori mai mare decât media înregistrată la 
nivel naţional (de 4,02% în decembrie 2017), arată datele Agenţiei Naţionale pentru Ocuparea Forţei de Muncă 
(ANOFM). 
Pe locul doi în topul judeţelor cu cel mai ridicat nivel al şomajului este Teleorman: cu o rată de 10,02% a 
şomajului, în judeţul situat la o distanţă de aproximativ 80 km de Capitală există aproape 15.000 de şomeri. De 
asemenea, Mehedinţi, unul dintre cele mai sărace judeţe din punctul de vedere al investiţiilor, are un şomaj de 
9,4% şi aproape 9.800 de şomeri. Cum se explică şomajul atât de ridicat în aceste judeţe în contextul în care 
angajatorii se plâng tot mai mult de lipsa de candidaţi? 
„Am avut angajaţi şi în Moldova şi în Teleorman care să recruteze personal de acolo şi să îi aducă în zonele din 
centrul şi din vestul ţării unde se fac angajări. Am renunţat să mai încercăm să facem asta, candidaţii disponibili de 
acolo pur şi simplu nu vor să lucreze, preferă să stea pe ajutoare sociale“, a explicat Horia Bugarin, directorul 
general al firmei de recrutare şi închiriere de forţă de muncă temporară IHM Total Consult din Timişoara, potrivit 
Ziarul Financiar. 
(Sursa: Ziarul Financiar) 
 

 BNR a majorat dobânda cheie. Efectele asupra ratelor 
Banca Națională a României a majorat, miercuri, pentru a doua lună consecutiv, dobânda de politică monetară. 
Consiliul de administraţie al Băncii Naţionale a României a decis în ședința de astăzi majorarea ratei dobânzii de 
politică monetară la nivelul de 2,25 la sută pe an de la 2,00 la sută pe an începând cu data de 8 februarie 2018. 
De asemenea, s-a decis și majorarea ratei dobânzii pentru facilitatea de depozit la 1,25 la sută pe an de la 1,00 la 
sută pe an, iar rata dobânzii aferente facilității de creditare la 3,25 la sută pe an de la 3,00 la sută pe an începând 
cu data de 8 februarie 2018; 
Totodată, nivelurilor ratelor rezervelor minime obligatorii aplicabile pasivelor în lei şi în valută ale instituţiilor de 
credit vor fi păstrate la cotele actuale. 
Banca centrală apelează la creșterea dobânzii de politică monetară atunci când vrea să ţină inflaţia sub control. 
Măsura produce însă efecte atât pentru populaţie, cât şi pentru firme, pentru că, de obicei, urcă dobânzile 
creditelor în moneda naţională. 
Veştile nu sunt deloc bune pentru cei care plănuiesc să se împrumute anul acesta. Economiştii mai multor bănci 
estimează că dobânda de referinţă va continua să crească până la 3%. 
Valoarea maximă a acestui indicator a fost atinsă în septembrie 2008: 10,25%. 
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 (Sursa: Digi 24) 
 
 
 

 Estimări ale Comisiei Europene: Ritmul creşterii economice în România va încetini în 2018 şi 2019 
Creşterea PIB-ului României este stimulată în principal de consumul privat, ritmul urmând să încetinească în 2018 
şi 2019, conform estimărilor privind perspectivele economice publicate miercuri de Comisia Europeană. 
"Creşterea economică în România s-a accelerat în 2017, valoarea PIB-ului fiind estimată să fi crescut cu 6,7%, un 
record post-criză. Principalul factor de creştere economică este consumul privat, susţinut de reduceri fiscale 
indirecte şi de majorări salariale în domeniile public şi privat. După ce s-au contractat în 2016, investiţiile totale au 
început din nou să crească în 2017. Ritmul de relansare a investiţiilor rămâne totuşi discret, în contextul în care 
investiţiile publice au scăzut brusc pentru al doilea an consecutiv", se arată în raportul interimar al Comisiei 
Europene privind Perspectivele economice până în iarna anului 2018. 
"Creşterea amplă a consumului privat a condus la intensificarea importurilor. Drept consecinţă, exporturile nete 
au afectat creşterea PIB-ului, în pofida creşterii economice relativ puternice. Privind în perspectivă, rata de 
creştere a PIB-ului urmează să încetinească până la nivelul de 4,5% în 2018 şi de 4,0% în 2019. Creşterea 
consumului privat urmează să fie mai temperată în 2018, în contextul în care inflaţia afectează mai mult veniturile 
disponibile real şi pe fondul scăderii ritmului majorărilor salariale. Cu toate acestea, consumul privat ar urma să 
continue să acţioneze ca principalul factor de creştere economică în perioada vizată de prognoză. Investiţiile ar 
urma să se intensifice, mai ales datorită reluării implementării proiectelor finanţate din fonduri ale Uniunii 
Europene", precizează raportul CE. 
"După doi ani consecutivi de scădere a preţurilor de consum, inflaţia a devenit pozitivă în 2017, chiar dacă este 
atenuată de reducerea ratei TVA (...). Inflaţia a început să se accelereze în a doua jumătate a anului 2017, în 
principal în contextul majorărilor preţurilor la alimente şi tarifelor la energie", constată Comisia Europeană. 
Creşterea economică în zona euro şi în statele Uniunii Europene va continua 
"Ratele de creştere economică în zona euro şi la nivelul UE au depăşit aşteptările anul trecut, în contextul în care 
tranziţia de la relansare economică spre expansiune continuă. Zona euro şi economiile UE au înregistrat creşteri 
estimate la 2,4% în 2017, cel mai intens ritm din ultimul deceniu. Aceste performanţe solide urmează să continue 
în 2018 şi 2019, cu rate de creştere de 2,3% şi 2,0% în zona euro şi la nivelul tuturor statelor UE", precizează 
raportul Comisiei Europene. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dodon condamnă iniţiativa creării unui BATALION militarizat mixt moldo-românesc/ MĂSURILE anunţate de 
liderul de la Chişinău 
Preşedintele moldovean Igor Dodon a condamnat, miercuri, iniţiativa creării unui batalion militarizat mixt moldo-
românesc, după ce ministrul român al Apărării, Mihai Fifor, s-a declarat în favoarea acestui demers. 
"Condamn în cel mai categoric mod iniţiativa creării unui batalion militarizat mixt moldo-românesc. Acest lucru 
reprezintă încă un pas pe calea suprimării statutului de neutralitate permanentă a Republicii Moldova şi a 
securităţii noastre naţionale. Am convingerea că orice tentative de a crea careva subdiviziuni militare comune cu 
alte state, cu atît mai mult membre NATO, sînt categoric inacceptabile pentru un stat neutru, precum este 
Republica Moldova. Semnarea unor acorduri difuze privind crearea de batalioane militarizate mixte constituie o 
încălcare directă a prevederilor Constituţiei Republicii Moldova", a transmis Dodon prin intermediul contului de 
Facebook. 
Liderul de la Chişinău a subliniat că "legea Supremă a Republicii Moldova spune clar că Republica Moldova este 
stat neutru". 
"Având în vedere faptul că astfel de iniţiative, pe lângă inaugurarea oficiului NATO la Chişinău, invitaţiile 
permanente adresate Armatei Naţionale de a participa la exerciţii militare organizate de blocul militar NATO, 
capătă un caracter sistematic, am cerut autorităţilor competente explicaţiile de rigoare şi am dispus să fie luate 
toate măsurile în conformitate cu prevederile legale în raport cu persoanele care au admis astfel de acţiuni. În 
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calitatea mea de preşedinte şi garant al Constituţiei, nu voi permite să fim implicaţi în jocuri geopolitice, care doar 
dăunează ţării noastre", a mai precizat Igor Dodon. 
Ministrul român al Apărării, Mihai Fifor, a declarat la Chişinău că sprijină înfiinţarea unui batalion mixt al Armatei 
Naţionale a Republicii Moldova şi Forţelor Armate ale României după modelul batalionului mixt româno-ungar, 
Tisa. Fifor a făcut declaraţia după convorbiri cu omologul său moldovean, Eugen Sturza. 
(Sursa: Mediafax) 
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